
Referat af  

fællesmøde med SFO-forældreråd  

og skolebestyrelsesmøde 
 

Onsdag den 9. juni 2021 kl. 17.30 – 20.00 
 
(Angivelsen i parentes er vejledende tidsestimat i minutter til det enkelte pkt., O=orientering og afklarende spørgsmål, D=de-

bat, B=beslutning) 

 

Til stede: 

Skolebestyrelsen:  Line Vogdrup, Mikkel Østerby Andreasen, Anne Kathrine Ørnstrup Clausen, Gitte 

Bindzus Foldager, Jonas Petersen, Rikke Gade Johansen, Rikke Kondrup, Michael Nielsen, Bjarke 

Fredberg, Niels Petersen, Anette Poulsen, Michael Laursen, Dorte Busk Bro 

 

SFO forældreråd: Julie Bugge, Lene Viborg, Mette Lauge K., Henriette Noe, Mette Kromann, Tine 

Beck Jensen, Regina Pacheco  

 

Afbud: Randi Thyge Mikkelsen, Lasse Stenbock Vestergaard, Elisabeth Rask Vang 

 

Punkterne 1 – 4 er i et fællesmøde med SFO-Forældrerådet 
Intro til møde:  

• Jane Hyldborg/JHY har trukket sig – Michael Nielsen/MIN er suppleant 

• Stig SL er ansat som ny fritidspædagogisk leder i SFO 

 
 

1: 17.30 Orientering og drøftelse af Coronatiden (15) (O, D) 

Ad 1) Sølystskolen har ikke haft hjemsendelse af klasser i den ny genåbningsperiode. 

Ledelsen kvitterer for godt samarbejde med personale og MED udvalg. Eleverne har 

været gode til at efterleve retningslinjer og til at finde ud af onlineundervisningen. 

Også en stor tak til skolens forældre for godt samarbejde. Nu glæder alle sig til et nyt 

skoleår – forhåbentlig uden restriktioner 

• SFO overvejer, hvor det er relevant at introducere 1 meters afstand, og hvor man 

bibeholder 2 meter 

• Både SFO og undervisning oplever at være kommet igennem denne periode på en 

god måde 

 

 Kommentarer fra skolebestyrelsen: 

• Skolebestyrelsen roser generelt lærere, pædagoger og ledelse for håndteringen og 

for god kommunikation 

• Hjemmeskole i 0. klasse kunne have været af større omfang 

Sølystskolen 
Egå Havvej 5 
8250 Egå 



• Man er imponeret over kvaliteten af undervisningen i 0. kl. 

• Dejligt at SFO er ved at være tilbage til normal 

• Dejligt, at forældre på en konstruktive måde har taget imod hjemsendelser ved 

smitte  

 

2: Orientering om forventet budget 2021 (5) (O) 

 

Ad 2) Skolens undervisningsdel planlægger at bruge ca. 2. mil. mere i det kommende år og 

få et akkumuleret resultat på knap en mil. Det betyder, at der er luft til uforudsete ud-

gifter og tilpasning af personale i forhold til opgaver 

 SFO planlægger med et akkumuleret resultat omkring 0 

 

3: Status på arbejdet med ”Fritidspædagogisk vision!” Det der tidligere hed ”Mål 

og rammer for SFO i Aarhus” (10) (O, D) 

Ad 3) 

 Der kommer en vejledning ud i september omkring udmøntning af ”Fritidspædagogisk 

vision” 

 

4: Eventuelt 

Ad 4) Der er kommet nye udmeldinger om bl.a. skoledagens længde fra UVM. Hvis det vi-

ser sig, at skolen kan bruge de nye frie rammer til at forbedre undervisningen, vil det 

betyde ændringer, der i givet fald vil blive igangsat i løbet af det kommende skoleår. 

  Diskussion: 

• Flere fra SFO-forældreråd og skolebestyrelse udtrykker ønske om, at skoledagen 

gøres kortere, da man mener, det vil have positiv betydning for elevtrivslen. NP 

gør opmærksom, at skoledagen for alle klasser er reduceret, således at indskolings 

klasserne er reduceret fra 30 timer ugentligt til 27 timer, 4.-6. klasserne fra 33 til 

31 timer, 7 klasse fra 35 timer til 31,5 timer(plus tid til konfirmationsforberedelse, 

8.-9. klasse fra 35 timer til 33 timer. 

 

 

Skolebestyrelsen og SFO-forældreråd fortsatte mødet hver for sig  
 

 

5:  18.15 Godkendelse af dagsorden (4) (B) 
➢ Behandling og beslutning omkring eventuelle ændringsforslag til nærværende udkast. 

Ad 5) Godkendt   

  

6: Godkendelse af referat af møde den 6. april 2021 (1) (B) 

Ad 6) Godkendt  
 

7:   Meddelelser (5) (O)  

• Rådmanden inviterer til virtuelt dialogmøde den 17. juni 18.30-19.30 

• Tak til elevrådsrepræsentanterne Rikke og Elisabeth for deltagelse i skolebestyrel-

sen. Begge afslutter 9. klasse ved skoleårets afslutning 

 

8:   Nyt fra elevrådet (5) (O, D) 

• Elevrådet har ikke haft møder siden sidste skolebestyrelsesmøde 

 



9:   Afslutning af skoleåret 2020-21 (10) (O, D) 

Ad 9)  

• Jubilæumsfejringen foregår d. 15.6 -16.6. som klassearrangementer. Hver klasse 

har fået 100 kr. pr. elev til at give mulighed for særlige aktiviteter og tragtementer 

• Prøverne for 9. kl. er grundet Corona-retningslinjer færre, og årskarakteren kan 

gælde som prøvekarakter, hvis eleven ønsker det 

• 9. kl. sidste skoledag markeres d. 21.6. Her møder 9. årgang ind til flagallé kl. 9.00 

med deltagelse af alle elever. Herefter er der klassevis morgenmad for 9. årgang 

og lærere. Karamelkast foregår i aftalte grupper, som er tildelt bestemte klasser. 

Efter hygge i klasserne forsætter 9. årgang i bus til Djurs Sommerland og er 

hjemme igen kl.16.00 

• Dimission d. 23.6. foregår klassevis 

• Idrætsdagen d. 24.5. foregår klassevis, men nogle årgange har fælles aktiviteter og 

poster 

• Personale sommerfrokost d. 25.6. bliver opdelt i mindre grupper p.g.a. af de ret-

ningslinjer, der var gældende i planlægningsfasen 

   

  

10: Skoleåret 2021-22 (10) (O, D) 

Ad 10) 

• Ved skolestarten er der opmærksomhed på at komme godt i gang efter nedluk-

ningsperioder og Corona-restriktioner 

• Der er i det kommen skoleår fokus på at få genstartet Stærkere Læringsfælles-

skaber - SLF 

• Der bliver en elevindsats vedr. systematisk affaldssortering i løbet af skoleåret, 

når rammerne for affaldssortering er på plads 

• Der er fastansat fire nye lærere og ansat to lærere i orlovs- og barselsvikariater.  

• SFO skal der ansættes en pædagog i stedet for SL, som er blevet ansat som 

FPL 

• Der starter en ny specialklasse for 4.-6. årgang 

 

 

11: Budget 2021 (15) (O, D, B) 

 -  3 bilag, et for hvert hovedområde – Medsendes dagsordenen 

• Budget for Uv-delen, SFO og Kaløvigskolen – udleveret forventet regnskab 

2021-april med kommentarer 

 

Ad 11) NP fremlagde budget 2021 ud fra udsendte bilag 

Diskussion med afsæt i fremlæggelsen: 

• Der kunne godt afsættes flere midler til efteruddannelse og pædagogiske indsatser 

i stedet for at renovere og forbedre de fysiske rammer - f.eks. ”Unge forskere” 

• Skolens prioriteringer vedr. efteruddannelse og pædagogiske indsatser:  

o To lærere på Koprakurser – linjefagsuddannelse 

o Koordinatorudvalg har sat udvikling af fordybelsesuger og udskoling på 

dagsordenen for næste skoleår 

o 3D printere – indsats i forhold H/D og naturfag 

o Materialer til undervisning – alle ønsker fra fagudvalg er blevet tilgodeset 

o Stærkere læringsfællesskaber SLF – kommunal indsats, hvor lærere og pæ-

dagoger og ledelse på Sølystskolen blive uddannet og fungerer som styre-

gruppe for indsatsen  



• Prioriteringer af efteruddannelse og pæd. indsatser tages op igen i dette budgetår. 

Ønske fra skolebestyrelsen om at få konkrete forslag fra lærergruppen vedr. efter-

uddannelse og pædagogiske indsatser. Bestyrelsen vil i den forbindelse også tænke 

i faglige mål for indsatser 

 

12: Bruttoliste for større anskaffelser (10) (O, D) 

 - Bilag eftersendes mandag den 7. juni 

 

Ad 13) Skolebestyrelsen kommenterer bruttolisten:  

• Mange gode forslag, som stikker lidt i mange retninger  

• Det kan være svært vurdere punkterne på bruttoliste for skolebestyrelsen 

 

13: Mødeplan for skoleåret 2021-22 (10) (O, D, B) 

 Forslag:  30/8, 12/10, 9/12, 9/2, 26/4, 8/6 alle møder 17.30-20.00 

Ad 13) Ingen forslag om ændringer til mødeplanen 

 

14:  Eventuelt (5) (O) 

Ad 14)  

• Der kommer i det nye skoleår en ny skolevejsanalyse – punkt på kommende møder  

• Min Uddannelse afløses af MoMo, som bliver den ny læringsplatform. Forældre 

informeres bl.a. på kommende forældremøder i forhold til årsplaner i MoMo 
 

15:   Punkter til kommende møder  

Kommende skolebestyrelsesmøder:  

- Opfølgning på Aula 

- Digital dannelse  

- Skolebestyrelsesvalg 2022! 

- Skolevejsanalyse 

 

 

 

 

 

Referat d. 16.6.2021/DBB 


